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EMBASSY ROOM EXITS

. During the investigation it was suggested that Sithan had one 

or more co-conspiratoss who took positOnns near other exits in 

anticipation that Kennedy would walk to a iocatoon other than the 

pantry. The possibility that this might have occurred caused 

investigators to place special emphasis on the intevviews with 

witnesses who said they were near Embassy Room exii. Most of 

. these winnesses were vague and could not relate what went on in _

the vicinity where they were standing.- Those persons,described

. as being suspicious genially turned out to be Latins employed 

by tie hotel; however, the majooity of witnessis were unable to 

describe any individual at a given time or place. ' .

Kennedy Plans After the Victory, Speech »

The persons we managed Senator Robert F. Kennedy's campaign, 

and others reported to be close to the Senator, all agreed on 

his plans for election night, June 4, 1968. It was iniendid ‘ 

| that tto Senator would speak to an overflow crowd of supporters

gathered in the Embassy Ballroom of the hotel; he would then 

attend a party. However, his fineerary between these two 

functions was tie subject of disageeeiett among his staff members.

Various meters of the Kennedy staff' stated that the Senator 

had a habit of walking through the audience at the conclusion 

of his speeches. Other meters of his staff thought he was * 

going to the Ambassador Room t:o speak to the supporters crowded 

in tha; room, while still others reported that Senior Kennedy's

| motorcade vehicles were waatxng i.n front of the hotel at the
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time he completed the speech. Members of the press stated 

. that he habitually held a press confeeence after his speeches,

In the event an ineeeeseed person' had made inquirees concerning 

the route Senator Kennedy planned to take after the speech, 

he would have been inoormed that the Senator ineended to use 

one of three exits; this depended upon who was asked-.- These 

exits were: (1) The rain balloorr exit, had Kennedy walked 

through the crowd. (2) The pantry, the closest way to the 

press .room. (3) The inside stairs to the northwest of the 

stage, the route to the Ambassador Ballroom. ,

Guards at Exits

The rain balrorrr exit was guarded by two unirormed hotel 

guards:, Albert Stowers and Jack Meritt. Arthur Maddox and

’ Fred Murphy, both hotel secuuity men, were in the hallway near 

the main doors. None of these'seccuity men reported any 

suspicious persons loieering about the exxt.

The exit to the rear of the stage, leading to the pantry, was 

guarded by Thomas Perez. Two other guards, Stanley Kawalec 

and Thane Cesar waited for and accompanied Senator Kennedy 

through the pantry. No one considered Sirhan to be suspicious, 

although he was observed to be lrieerigcf in the pantry.

The inside stairway, leading to the Ambassador Room, was 

guarded by Willie Beei and Ccutis Lloyd, unirormed hotel guards 

placed at that loca^on for crowd control purposes. They were
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joined by William Gardner, Hotel Security Chief, during the 

speech; the three of them awaited Senator Kennedy’s arrival 

on the Casino Level. They did not observe any suspicoous 

persons loieering at their location.

The Kennedy Stiff Anchor Desk was located at the top of this 

stairway. Staff members, Lucy Salinger and Louis Warschaw, 

were at the Anchor Desk with John Frankenheimer, a frennd of 

the Senator. They reported that they did not observe any 

suspicious persons at that location.
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THE POLKA DOT DRESS INSTIGATION

Miss Sandra Serrano came to the attention of investigators on 

June 5, 1968, when she described a female running from the scene 

of the assassinatoon of Robbet Kennedy. She ateeged that the 

f:em^le stated, "We shot him, we shot him." The person was aieeged 

to have been wearing a polka dot dr-ess. Miss Serrano's aliega- 

toon was partially corroborated by statements of another witness, , 

Vincent Di Pierro. A full-scale investigation and search for 

this suspect took place as a result.

Subsequent investigation revealed that Miss Serrano had concocted 

the entire story of the female suspect* Evidence also indicaeed 

that Miss Serrano could not have heard or seen ail of the events 

that she alleged. The investigation of the "Girl in the Polka 

Dot Dress" foioows:

Events at the Hotel

On June 5, 1968, at 12:310 a.m., John Ambrose, a Los Angeles 

Deputy District Attorney, was approached outside the main entrance 

of tie Ambassador Hotel by Sandra Serrano a 20-year-old Kennedy 

worker. She was obviously excited and told Ambrose that prior to 

her learning of the footing, a man and woman walked toward her 

in a hotel corridor. As they passed, the woman stated, "We just 

shot him." Serrano asked the woman, 'Who shot who?" The woman 

replied, 'We just shot Senator Kennedy." Serrano described the 

man and woman as .foiOoot: ’

Female Caucasian, 22-26, 5-5, good figure, wearing a white 

dre— with black polka dots, with a bib collar, long sleeves
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and wearing heels. - .

Male Mexican-American, 23, wearing a gold sweater.

A^rose, realizing the imporaanee of her staeement, direceed 

her to detectives in the Embassy Room. While waiting for the 

investigators, she was inerriiewed by Sandor Vanocur, an NBC- 

TV news commenator, on a Irve telecast over the NBC television 

network. During the iitirviee, she stated issennially the same 

information she had told Ambrose, but changed the location of 

the encounter with the couple foom a corridor insdde the hotel ' 

to an outside stai:caase. After her encounter and before meeting 

Ambrose, she teepphoned her parents, Manuel and Amparo Serrano, 

at their home in Lorain, Ohio, to tell them about the shooting.

Sandra Serrano Interviees

Serrano was inievvieeid at Rampart Station at 2:: 35 a.m. on June 

5, 1968,. She stated that while on an outside staicaase of the 

hotel, she observed the female and two male companions going 

upstairs. She thought she heard gunshots, but at the time 

thought they were the backfires of a car. The female and one of 

the males reappeared running down the stairs. The male that did 

not come back down the stairs was described as Mexican-American, 

23-25, 5-2 to 5-5, 130-135, wearing a light shirt, possibly 1

beige pants and needing a haircut. Serrano was certain that she 

could -identify the female and the male companion who came back 

down the stairs but waan't sure if she could identify the other 

male she had seen walking up the stairs. ,

At 4 a.m. Serrano was relniervieeid. During this lnierviee, 

। Serrano's ntaecments were issenitally the same as jin her previous 
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interview. She did elaborate on the description of the polka 

dot dress, stating the dress was an "A-frame" style with a "bib 

collar" and "3/4 length sleeves." The dress was "white with 

black polka dots approximately 1/8" in size."

Vincent Di Pierro Corroborated Serrano's Al-legatoons ‘ ■

At 4:25 am. at Parker Center, investggaooss inlervloold Vincent 

Di Pierro. During this intervlow Di Pierro stated that he is 

employed at the Ambassador Hotel as a waiter. He stated that 

he was in the pantry when Senator Kennedy was shot and that he 

observed ■the shooting. He saw Sirhan on a tray stand in the 

panttry area at the east end'of the id machine. He observed a 

female wearing a polka dot dress standing next to Sirhan.

Di Pierro believed the female and Sirhan were together; he 

observed Sirhan turn toward the female, appear to say something 

and she turned and smiled at him. -DO Pierro described the ' 

female as Caucasian, 20-24, wen built, brunette colored shoulder 

length hair, wearing a white dress with black polka dots.

As a result of receiving the information foom.Serrano and Di Pierro, 

the Los Angeles Police Department broadcast a teletype requesting 

inoormation for the arrest of a woman i.n a polka dot dress. The 

tlletypl was sent at 11:50 a.m., June 5, 1968, and an identical 

descriptoon on a supplemental tlletypl was sent at 12:30 pm. . 

the same day. The descriptoon was as filOows: Female CaucasOan, 

23-27, 5-6, wearOng a white voOlc dress, 3/4 sleeves with smaal 

black polka dots, dark shoes, biuffint-typl hair.

The Folloo-up ]CnvlstOgatOn

On June 7, 1968, Serrano reviwwld colored fllms taken at the ‘
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Ambassador Hotel by NBC News jin an attempt to identify the 

suspects she had seen on the steps. She was unable to do so.

'On June 7, 1968, Serrano was j^eerveewed by F.B.I. Special 

Agent Richard C. Burris at her home, 2212 North Marengo Street, 

Aiaadena. Serrano told him that on June 4, 1968, at 8:30 p.m, 

that she left the Youth for Kennedy Pasadena Headquarters with 

four comirnttee workers. At 11:30 p.m, she left the Ambassador 

Bailooom and went out onto an outside staiway. She sat on the 

fffh or sixth step of the stairs that lead up to the Embassy 

,Room, Two or three minutes later a woman and two men started 

up the stairs. When the woman got near her, the woman said, 

"Excuse us," and Serrano moved to the side so the three could 

pass. For the next 20 to 25 minutes, no other person went up or 

down past her. After hiring some noises that sounded like an 

automobile backiire, one of'the men and the woman ran back down 

the stairs. The woman yelled, wWe shot him, we shot him.n "Who 

dvd you shoot?" she asked. The woman replied, "Senator Kennedy."

Serrano went inside the hallway area and asked an unidentlfeed 

guard if Senator Kennedy had'been shot. The guard told her she 

must have had too much to drink. She went to a public phone 

booth inside the Ambassador Hotel and caieed her parents in 

Ohio. While Serrano was Jin the phone booth, Barbara Fleckenstein, 

s Kennedy co-worker, approached and asked her if it were true that 

Senator Kennedy had been shot and she answered, "Yes." Serrano 

stated that she had difficulty in explaining t:o her parents what 

had happened, because she was crying and near complete hysteria.
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After leaving the phone booth, she went back to the Ambassador 

Ballroom and met Greg Abbott and Dave Haines, both co-workers, 

but was unable to get either to un'dersaand what had happened. 

As she walked out of the bailooom, she melt leene Chavez, a good 

friend, and began walking towards the parking lot. Serrano then 

walked up to a man (John Ambrose) and told him what she had 

heard the woman say. Ambrose directed her to a polCcornan in the 

Embassy Room. While she was sitting in the Embassy Room waiting 

to be indweewed by the police, a person asked if she were a 

witness and before she realleGd it she was being intevvtewtd on 

tclcviston. Serrano was then taken to Rammart Station where she 

was inCervcewcd by investigators from- the Department.

On June 8, 1968, F.B.I. investggators intevvtewtd Manuel Serrano 

and Amparo Serrano, parents of Sandra Serrano. They verifeed , 

their daughters rtaeement regarding'a phone cad to them the 

night of the shooting. Amparo Serrano does not recall her 1 

daughter mentioning anything about a girl saying, "We just shot 

Senator Kennedy.*’ She does re mem or her saying, "Why would they 

do anything like this?" .

On June 10, 1968, Serrano viewed eight assorted dress styles in 

an effort to pick out a dress similar to the polka dot dr-ess. 

These dresses were numbered one through eight for idcntifCiaitnn 

pulp>t>rcr♦ After viewing each dress, she picked out dress number 

six and stated it looked the same as the polka dot dress except 

for the sleeve length. .

Di Pierro viewed the eight assorted dresses and relecCed dress
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number four as most like the polka dot dress he had seen at the 

Amaasador Hotel. Di Pierro recalled talking to Sandra Serrano 

' while they were waiting to be interviewed on the night of the ,

shooting. Diring this conversation, the woman wearing the ‘

polka dot dress was,.mentioned but was not described by either 

except for saying it was white With black polka dots.

After viewing the dress Serrano was asked if she would consent 

to a polygraph exaimnation to verify her staeement. She answered 

iffrrmitivtly. She was also asked to reenact the incident on • 

the stairs. She consented and a video tape was made of her 

sitting on the outside staiway leading down foom the southwest 

corner of the Embassy Room. •

Elements of the Investigation Connfict

On June 19, 1968, investigators inteviCewtd Captain Cecil R.

Lynch of the Los Angeles Fire Department. Lynch stated that the 

night of the assassinaton he was assigned to enforce occupancy 

and fire reiulattonr at the Ambassador Hotel. During the time 

Senator Kennedy made his victory rptcih in the Embassy Room, 

Lynch began checking various starwaays and exits for possible _ 

vitlattnnr of fire rciulittons. Lynch stated that he checked 

the stairs Serrano aieeged to have been seated on moments before 

Senator Kennedy was shot, and at that timt no one was seated on 

the stairs.

On June 20, 1968, 11:30 a.m., sound-level tests were conducted 

at the Ambassador Balltoom. A .22 caliber Cadet model revolver 

was used, with .22 caliber aIminititn which matched the brand
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and Hot used in the assassination. The test weapon was fired 

in the Embassy Room pantry, at the same location that Senator 

Kennedy was shot. The weapon was held horizontal to the floor 

with the muzzle pointed towards the west door of the pantry. 

A series of one, four and eight shots were find. During these 

tests, there were no functions occurring in the Embassy Room, 

Sunset Room or the Boulevard Room. The tests were conducted 

with the exit door from the Sunset Room both open and dosed. 

The sound-level tests indicated it would have been impossible 

.for Serrano to have heard the shots. The sound-level meter 

indicated a % decibel change when the test shots were fieed. 

The minimum sound-level change discernible by a person with 

normal hearing is 2 decibels. *

Serrano's Polygraph Exam-natonn *

Investigators invited Serrano to take a polygraph exa^nation. 

The’ poly graph exaim-nation was given by Sgt. Hernandez #7101 on 

June 20, 1968. The foltwwnng report of the polygraph exa^na- 

tion was submittld by Hernandez:

Sandra Serrano - Date of Examnation - June 20, 1968 .

Allegation: Miss Serrano stated that on the late evening of 

June 4, 1968, she was sitiing on a rear staiway approximately 

half-way up between the landing connecting the Sunset Room and 

the Embassy Hallooem of Ambassador Hotel. She stated that 

shortly before midnight she observed two males and one female 

walk up the stairway and enter the Embassy BaHnom. Miss 

Serrano described one of the men as being Sirhan and described
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the woman as wearing a white dress with black polka dots.

Miss Serrano stated that approximately ten to fffeeen minutes 

after she Served these people enter the Embassy Room, she 

heard approximately eight to ten gunshots in succession; that a 

couple oi minutes after the shots she observed the girl in the 

white and black polka dot dress and one oi the men running down 

the staiway where she was still sittnng. She noted that Sirhan 

was not with them. The girl in the polka dot dress was yellnng, 

•We shot him, we shot him." Miss Serrano asked, "Who did you ' 

sho°t?" and the girl answered, "Kennedy, we shot Kennedy." 

Serrano stated she later identified photographs oi Sirhan Sirhan 

as the man who entered the Embassy Bailooom, but who faieed to 

return with .the other man and the girl in the polka dot dress 
after the shooting.

Conclusion: Polygraph examination disclosed that Sandra Serx^ue 

has never seen Sirhan Sirhan in person; further, that Miss 

Serrano fabricaeed, for some unknown reason, the story about the 

girl in the polka dot dress. Responses to relevant questions 

indicate that no one made st elements to Miss Serrano telling . ' 

he that they had shot Kennedy or that she hear-d any gunshots 

during the late evening; of June 4 or early morning of June 5, 

1968. Miss Serrano was informed of the results of the polygraph 

examnation. , ■

Resutsu Miss Serrano was ineeroogaeed extensively and ulti­

mately she admtted that the story about Sirhan Sirhan, the 

girl in the polka dot dress and the gunshots was not true. She

i
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stated that she had been sitting on the staiwaay at the time ' 

that she had mentioned and that she did hear a car backfire a 

couple of times/ but she knew that the sounds did in fact come 

from a car, and were not gunshots. She said that while she was 

sitting on the staiway,, approximately four or five people came 

running down the starwaay screaming that Kennedy had been shot. 

She stated that no one at any time told her that "They had 

themselves shot Kennedy."

Mss Serrano stated that she had no knowledge of any polka dot­

dress unnil after the assasssnation and just prior to her being 

intevvewwed. She states that she was sitinng waging to be 

ineervewwed when she heard a kid m^ing refeeence to a girl in 
a polka dot .dress,

She talked to the young man and each of them inquired of the 

other ab°ut the description of the dress and the girl. According 

to Miss Sereno there met have been a mutual agreement bewween 

them as to the dessription. of the girl, and .the polka dot dress. 

Miss Serrano ^^d th^ l^jr when she was being questioned by 

the police, she -felt that she should know more than she -^t^ily 

did, and eventually the statements which were attribueed t:o her 

were publicieed on TV and in newspapers. She said that she knew 

the stateeents were not true; but, that she could not change 

them because it would make her look like S fooi.

Retnttrvtew With Di Pierro

On July 1, 1968, Vincent Di Pierro was reineervewwed and given 

a polygraph exarmnation by investigators. The polygraph 

operator determined that Di Pierro had been untruthful . .

416-
’*T*^



about what he saw at the hotel. Di Pierro was advised of the 

statements of Miss Serrano. He admitted that he had discussed 

the polka dot dress with Serrano prior to his' original inter­

view. He stated that he had been confused the night of the 

assassinatoon and that he had not seen a girl talknng to Sirhan 

• in the kicchen. Di Piex-ro advised investigators that he had 

. not seen the girl in the polka dot dress but that he may have 

seen a girl somewhere in the hotel who caused him'to think he 

Cae seen the girl Serrano mentioned. ,

Events Occurring in Response to the News Release Regarding the 
Girl iin a Polka Dot Preses 

On Junes 6, 1968, 3 p.m, Mrs. Edith Goldstein discovered a 

paper sack containing a gray dress with white polka dots, mis- 

TOianneous fesmnines 'undergarments and cosmetics. The sack was 

found lying tin the alley at the rear of 1835 Crescent Heights 

Boulevard, Los Angers. The property was booked found evidence 

at Rarnmprt StaUon. Investigaooss ineerveweed Mrs. Ruby Nishio 

at 1835 Crescent Heights Boulevard, and the occupants of the * 

neighboring homes, but were unable to obtain any further 

inoormation. ' '

On June 7, 1968, the contents of the sack containing a polka 

dot dress found by Edith Goldstein were processed for finger­

prints by Latest Prints Section. Numerous fnngerprints were 

found and photographed. These fnngerprinss were only adequate 

for elimination purposes. .

The contents of t^ sack containing the polka dot 'dress found
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by Edith Goldstein were analyzed for human hair and blood by 

Scientific Iorertigat0on Division* On June 18, 1968, no human 

hair or blood was found, and it was concluded that the clothing 

was new and had not been worn. The stains were probably caused 

by the dothnng coming in contact with the lipstick and liquid 

face make up. The iipstcck had no top and the liquid face make 

up showed evidence of leakage.

1. Cheryl Wessels was taken into custody at thie County Jail at 

1:350 p»m. on June 5, 1968, as the result of an .inoommt's ’ 

call naming her as the ihro~outstondOgg girl in the polka 

dot dress. She was released when it was learned she was at 

home during the time of the shooting. .

2. Cathey S. Fulmer trlrphonncally contacted the Los Angeles 

County Sheeiff•r Department on June 7, 1968, and inoorned 

them she brlrevrd she was the girl in the polka dot dress 

wanted by this Department. Fulmer told detectives she was 

at the Ambassador on June 4/5, 1968, and was wearing a 

green dress with a orange polka dot scarf around her neck. 

Fulmer stated aft.er the shooting she ran foom the main ,

entrance of the Embassy Room yelling, "They shot him." 

Serrano was certain that Fulmer was not the woman she had 

seen on the stairs after she viewed Fulmer in the lobby of 

Parker Center. . .

3. On Junr 7, 1968, investggaoors were noticed that Laurel 

Koons was ineerveewed by the Vallejo Police Department on 

Juor 6, 1968, at 9:10 p.m., regarding the shooting of
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j _ Kennedy. She told the Vallejo investigator that she was 

being accused by frennds of being the girl in the polka 

\t dot dress» She explained that she was in San Diego the 

night of tiie shooting visiting her boyfriend Michael Teague 

who was aboard the U.S.S. Worden. She was described as a 

female Caucasian, 38, 5’, 140, hazel eyes, long black hair 

with a slightly crooked nose. Due to Laurel Koons*

■ physical description, it was .apparent she was not the woman 

aieegedly seen by Serrano. *

Michael Teague (U.S. Navy) was intevviewed and stated that 

Laurel Koons was with him in San Diego from May 31 or June 

1, 1968, unnil June 3, 1968. On June 3, 1968, Teague went 

to sea and remained at sea June 4 and 5. He knew that Miss 

Koons had a ticket for the jeturn flight to Vallejo but does 

not know for what Sate or on which airline.

4. On June 14, 1968, at 7 p.m, Muuiel C. Lee iniorcltd the desk 

i£^ictr at Parter Center that she thought she was the woman 

that was involved in the Kennedy assassinate. Investigate 

intevvtewid Mrs. Lee and learned that on the night of the

assassinate she was wcaring a black long sieeve dress and 

a large white hat similar to a "Chhf's" hat. Her physical 

descripte is female Caucasian, 48, 5-5/2, 120, black hair, 

hazel eyes. Mrs. Lee felt she might be e womansought by 

the police because she had been iin the pantry area prior to 

and lfitr tte shooting. She stated she did not run foom the

pa°try yelinng anything. It was ^temined by invistggaioss
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that she was not the woman that Serrano allegedly had seen 

due to the totally different description of her clothing 

and her physical descriptoon.

5. Kris Sumpter was interviewed by investigaoors on June 18, 

1968. She -told investigators that she went to the 

Am>assador Hotel on June 4, 1968, and was wearing a white 

blouse with smmai black polka dots and a black skirt. She 

stated she was coming up a flight of stairs foom the 

Ambassador Bailooom when Senator Kennedy was shot. Her '

descriptoon is female Caucasian, 21, 5-1, 150, brown, brown. 

Due to her location at the time of the shooting, her physical 

dtscriptoon and the clothing she was wearing, she was not 

the woman aliegtdly seen by Serrano on the steps.

6. A tetephont call was receilved on June 19, 1968, foom John 

Anthony, a producer for KTVU-TV San Francisco. He stated 

that he had obtained inodrmation foom an inooomant, whom! he 

refused to name, that a Joan London was seen the night of 

the shooting. It was alhsged that Joan London was weaoing 

a polka dot dress at tht■tiKe. , .

On June 19, 1968, Ceasar Chares, President of the Farm 

Workers Union, was intervtewtd, and he stated that he was

at the Ambassador Hooel the night of the shooting. Chavez 

knows a Joan London that liees in San Francisco and states 

that he did not see her that night. The Joan London that 

he knows is 60 years old and writes for the Delano Farm

"Workers newspaper.
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Due to the description of Mrs. London and her advanced age, 

‘ it was concluded that she was not the woman allegedly seen 

by Serrano. .

Actual Girl in Polka Dot Dress

Though Sandra Serrano and Vincent Di Pierro admtted that they 

did not actually see a girl jin a black and white polka dot 

dress, a girl with a polka dot dress was in the pantry area 

when the shooting occurred. Valerie Schulte, a Kennedy Girl, 

was wearing a bright green dress with gold polka dots at the 

Ambassador Hotel the evening of June 4, 1968. Miss Schulte , 

is blond and slender, and she does not fit the description 

which Serrano supplied investggatoss in any way. s

Miss Schulte was important in this investigation, however, 

because she observed the shooting of Senator Kennedy. Witnesses 

placed Schulte outside the paltry iin the anteroom behind the 

bsllttim podium prior to the shooting. She walked beside 

Kennedy as he went into the pantry, but she dropped behind him 

as he moved quickly foreward. She was walking on one crutch 

and wearing a lather support on her right leg. She was ■ 

several feet behind Kennedy when the first shot was fieed.

Investigators speculated that Vincent Di Pierro may have seen 

Schulte and confused her appearance iin his mind. He was also 

in the kitten at tte time of the shooting. It was proven 

through witnesses’ statements that Schulte could not have been 

dose enough to Sirhan to speak to him, and it was obvious 

that she was not the suspected person.
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The investigation proved that a basis never existed for 

Serrano's allegation that there was.a woman in a polka dot 

dress; or, ^at a conspiracy between Sirhan and such a woman 

had occurred. Nevertheless, Valerie Schulte coincidentally 

was present in the pantry area at tfe time of the shooting.
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Sandra Serrano

Sandra Serrano stated that she was seated on this starway, as 
she is depicted above, when she heal'd shots and then a woman 
wearing a polka dot dress ran clown the stairs yelling, "We shot 
him." The investigat-inn proved that Serrano could not have 
heard the shots foom the kiCchen, and a Fire Department Inspector 
stated that Serrano was not on the starwway after the shooting. 
The Polka Dot Dress Investigating was subsequently proven to be 
a hoax..
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Valerie Schulte

Valerie Schulte was wearing a polka dot dress the 
night of the assassination and was in the pantry 
at the time of the shooting. Though she did not fit 
the description given by Sandr:a Serrano and Vincent 
Di Pierro, it was speculated that Di Pierro may have 
developed the pol.ka dot idea because he saw Schulte. It was proven that Miss Schulte was invoVved in no 
way with the assassination. .
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■ KHAIBAR KHAN ’ .

Investigation into the activities of Khaibar Khan brought 

about aliegatoons of hie -complicity in the Kennedy assassi­

nation. Khan's invoVeernent centered about hie parti.cipatinn 

as a volunt^r worker at the Kennedy Campaign Headquarters on 

June 1 thoough June 4, 1968. His Middle-Eastern appearance 

and peculiar behavior caused workers at the headquarters to 

feel that he had been invoVved somehow in the assassinatoon.

‘ It was aieeged by witnesses that Khaibar Khan had been seen 
J ■ talknng to Sirhan Sir-han at the Kennedy Headquarters. Sirhan

1 was aUeged to hare been wearing a gun at the time. During

> the inrestigation, staemments by Khan indicaVed that he himself

| may have seen Sirhan at the hvadquaatvrs on June 4, 1968. 
J .
, The investigation concluded that Khan had probably mistaken 

’ another p^son for Sirhan, and that winnessvs had ■been incorrect

about their asserting that Sirhan had been seen at the head­

quarters. The foioownng is an account of the investigation .

• regarding Khaibar Khan.

: Khaibar Khan first came to the attention of invistiga■ioss on 

. June 13, 1968, as a result of a check of volunteer cards at 

’ tte Kennedy Headquarters, 5615 Wilshire Boulevard, Los Angeles.

The Office Manager of the Kennedy Headquarters, June Isackson, 

• was contacted on June 13 regarding Khan. She stated that 

; Khan, also known as "Goody," appeared at the headquartess and 

volunteered to work for Senator Kennedy. Isackson described



^ A-

' Khan as a weHmmannee-ed somewhat over-dressed person, who 

’ appeared to do strange things. She felt that for some unex­

i plained reasons Khan was not sincere and that he was a
p

i "phony." Isackson stated that Khan had told her he was a

• freend of the Kennedy family and of the Senator,

•; , Khan was allegedly responsible for bringing fffeeen to twenty 

, volunteer workers prior to Election Day, All of these workers
J were individuals of Middle-Eastern descent. Investigatonn 

I revealed that a total of twenty-four volunteer cards were

■ written in the same handdwiting and contained the same address:

104552 Wilshire Boulevard, Los Angeles.

Bernard Isackson, husband of June Isackson, was also a volunteer 

worker at the Kennedy Headquarters. He related similar feelings 

toward Khan, sta^g that he was "very overbearing and that he 

seemed to be trying to impress someone.” Mr. Isackson stated 

that Khan would meet volunteer workers entering the hlacdquurters 

• and escort them to the desk to register. He would then 

I register them as personal fronds and have them use his own

| address: 104552 Wilshire Boulevard. •

Larry Strick, a volunteer worker, was interviwwed and stated 

that he had observed Khan in the company of Sirhan at the 

campaign headquarters on June 2, 196 8.' Subsequently, Strick 

was rlinlerlewwed, and he rltaacted his foamer statement and 

explained that he was n^t positive that the person he saw in 

the campaign headquartess on June 2, 1968, in the company of 

। Khan was Sirhan Sirhan. . When Strick was shown several mug
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shots, he was unable to identify Sirhan’s photograph.

Mrs. Estelle Sterns was a volunteer worker who also claimed to 

have seen Sirhan with Khan. She related that Sirhan, Khan and 

another male Jordanian approached her desk on June 4, 1968. at 

9:00 a.m. She related that Slrhan and the male Jordanian were 

carrying guns in shoulder type holsters. Khan, Sirhan and the 

male Jordanian then engaged her in a conversation regarding 

sports, and Sirhan invieed her out for a cup of coffee. Mrs. 

Sterns’ account was the subject of a 'separate investigation 

and report* ■ •

Mrs. Eleanor Severson was also a volunteer worker at the 

Kennedy Headquarters. In htr■intrvitew she relaeed that she 

worked at the same desk with Mrs. Sterns, and that she arrvved 

at the Kennedy Headquarters on June 4, 1968, at approximately 

8:30 a.m. She stated that she never left the desk unttl late 

in the afternoon. At no ti^lt did Mrs. Sterns' talk to two

young Jordanini men, nor was she asked to go out for coffee or 

a drink. There was no one at the desk with guns. In Mrs. 

Severson's opinion Mrs. Stems was a "feather brain," and an 

excitable lady, who could not find enough reasons to make 

herself important to others. She believed that Mrs. Sterns 

made up the story to. gain puuiicity.. ’ •

Mrs. Severson stated that, to her knowledge, the only ^me a 

conversation took place between Mrs. Sterms and Khan was on 

June 3, 1968. This conversation consisted of sports, in

particular golf, and nothing more.
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I Mrs. Charles Henebray, who also worked at the Kennedy Head- 

| ' quarters, was ineevvewwed. Mr'. Henebray reported for work 

i • at 7:40 a.m. on June 4 and worked until 8:00 p.m. During

this time.he met three individuals of Middle-Eastern extraction.

They were Khan, Miss Maryam Kouchan and Kian's son. At no 

j .time did he observe any individuals with guns.

Interview with Talat Khan .

OnJune 14, 19 6 8, investigaoors went to 10 4552 Wilshire Boule- 

j vard, Los Angeles, to contact Khaibar Khan. They were met by ■

j Mrs. Talat; Khan who explained that she was the ex-wife of Khan

j and had been divorced foor him since 1961. Mrs. Khan did not
। know the residence or business address of Khan and stated that

| Khan s<tll usee her address and phone number as his own. She

j stated that she had four childeen, three of whom had worked -Ln

i the Senator’s campaign. ■

Ms. Khan stated that she knew little of Khan’s activiiies and 

only knew Wat he was some type of a honorary chairman of a 

group that is anti-■Iatnatn. She stated that he had been 

involved in sore construction deals with the Shah of Iren, and 

since that tre he had been a political exile foor that 

country.

4 mtervvewws with Khaibar Khanf -

The filiowtng inoorration was received foor Khobar Khan during 

| five separate inte^ews foom June 18, 19 68, through July 28,

. 1968. It.terveews took place at various locatoons including 

■ parks, coffee shops and various motels. Khan insiseed that 

■ investigators be assigned assured nares in order to set up
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appointments. Khan felt that this would be advisable since he 

feared for his secuuity. He advised investigaOoss that he had 

the nicnname of "Goody" because his last name was at one time 

"Gooddrzian," He had legally changed his name, but his friends 

still knew hia by that name. -

Khan mentioned that he was reluctant to furnish his address as 

he anticipaeed reprisals from mergers of the Iranian government 

because of Ms oppooition to the Shah. This oppooition stemmed 

from testimoey which Khan stated that he made before the Senate 

Permanent Subcommttee on Investigators in 1963. Khan stated 

that at these ■hearings he had been personally inrodUceed to 

Senator Robert Kennedy and had since that timi supported the 

policies; of the late President John F. Kennedy and Robert 

Kennedy.

Khan also ^ated that in 1963 he had regis-eceed as a representa­

tive of a Foreign Principal With the ReiistrltOpn Section of 

the Internal Security Divisoon of the United States Department 

of Justice. This registration had been in connection with the 

organization which had supported Khan’s damns of irieirllriiiss 

in the handling of U.S. foreign aid to the poor of Ir<n. Khan 

referred 5nviitiga•ioss to a copy of the Appil 12, 1965, issue 

of "The Nation” which contained an lrticie about his activitees 

and aliegatoens concerning the misuse, of U.S. foreign aid funds 

in Iran. • -

Khan stated during his interveww that between June 1 and June 4 

he had been wearing a cast for an injury which he received while
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leaving his ex-wife's apartment in March of 1968. The injury

■ ■ occurred when unknown suspects attacked him. Kham reported

; the incident to West Los Angeles Detectives, but to date the

; case was unsolved. ■

5 The folliwnng is Khan's account of his activities at the Kennedy

j Headguuaters: •

. His first visit to the headuuartess was on June 1, 196 8, in the 

■ aftennoon. Khan registered under his true name and met

। Margueeite Sweeney who was supposedly in charge of volunteer

- workers. Kahn was assigned to answer teephhones and during the

} next four days was responsible for registering several persons

• at the headquertere. Khan confirmed that he advised these 

‘ people to- use his address and phone number.

i ■
; Khan and his half sister, Maryam.Kouchan, both worked at the

- headquarters on June 2, from 2:00 p.m. to 6:00 p.m. Khan and

, his daughter, Miss Suma Khan, worked at the campaign head-

I uuarters on June 3, foom 3:00 p.m. to 7:00 p.m. .

j On Jume 4, 1968, at 2:00 p.m., Kian cameto the headuuartess

• accompanied by Mary am Kouchan and his son, Phillipe Khan.

• During the day's activities, Khan observed a female Caucasian,

j twenty-hieee to twenty-six years, wearing a short dress with

> polka, dots. The female appeared to be talking to a male

i Caucasian, dark complexion, short in height, wearing a blue
i
I "McGregor" type windbreaker, white shhrt and tight trousers.

' They appeared to be talking to one another since they were 

facing each other and their lips were moving. Due to the
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\ distance Khan could not overhear any conversation.

• Khan was shown a group of photographs, one of which was that 

I of Sirhan Sirhan. Khan then seleceed the photogaaph of Sirhan 

’ Sirhan and ^ated that this possibly was the same person he

| had seen on June 4, 1968, inside the headquaaters, but. that he
* could not be positive. . .

I Due to the fact that Khan possibly saw someone resembling Sirhan,

‘ he was asked if he would ateend a Inneup. Khan declnned the

| invitation and also refused to volunteer to take a polygraph

| examination. '

Khan further stated that he did not wish to get mixed up in an 

affair involvnng the Arabian countries and- the Jewish state 

that might come as a result of the assassination. He stated 

he did not actually see the young girl talking to the person 

< thought to be Sirhsi on June 4, but that they were face to face,

and that he would not testify i.n a court of law unless he was 

one hundred percent sure.

; At approximately 8:00 pm on June 4, 1968, Khan and Miss Kouchan 

I left the headquarters. They met a young man i.n his early

‘ twenties who had asked Miss Kouchan if they were going to the

| AIm>llSsador Hotel. When he was moormed that they were not,

| but were heading toward Weet Los Angeles, the young man asked 

i for a ride. He was i.n the car when Khan came out of the head- 
I quarters. The young man asked Khan if he would give him the

■ campaign button that he-was wearing so- he might use it to get

into the Ambassador Hotel. Khan decinned and the man became
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persistent. The man wanted Khan to. go back to the headquarters 

and get him a Kennedy button or a press pass or something which 

would enable him to get into the party at the Ambassador. Khan 

again refused.

Khan drove the young man to the vicinity of Westwood and Wilshire 

Boulevards. The young man gave Khan a piece of paper with his 

name and address on it. This was given to Khan in case he 

could acquire additional campaign- passes or buttons that Khan 

could send to the young man. The young man’s name and address 

as written on the paper was: Michael Wayne, 1430 South 

Hipoint Street, #105, Los Angeles, California 90035.

Michael David Wayne was subsequently detained at the Ambassador • 

Hotel immeeiiaely after the assassination. He had been 

observed running from the vicinity of\the shooting. It was 

determined that he was only a souvenir hunter and not involved 

in the assassination. • '

Khan was mised that two volunteer workers, Larry Strick and 

Estelle Sterns, thought they had seen Sirhan Sirhan on June 2 

standing near tte inoormation desk ^t the headquartess at about 

2:00 p.m. Wien Strick had asked the man thought to be Sirhan 

if he could help him, the man replied, "No thanks,.I’m with 

him," and pointed i.n the direction of Khan.

Khan said that he had no recollecton of thi.s incident or of 

seeing Sirhan at that teme. Hefeels that the only time he 

could have seen Sirhan was on June 4.
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Khan was further advised that co-workers at the headquarters 

■ had stated that Khan had brought in a number of young people 

of Middle-Eastern descent as volunteer workers, and that 

Sirhan may have been'part of this group. ■

Khan related that he brought his four children and his half 

sister. He told them to bring their frennds and anyone who 

might be a potential volunteer for Kennedy. There were a 

; number of persons who had responded and used his address, and 

* this probably showed a connection with either himself or his . 

; ' address. Khan did not know the nernes of these individuals, 
! but felt that they were probably of Iranian descent. -

; On June 27, 1968, invtstigaOoss learned foom Khan that he had 

I been arrested by the Imimgration and Naturalization Service for 

. remaining in this country over the specced tine, and that a ,

; Deeortation hearing had been set for July 19, 1968. Khan's

i record indicated an arrest in Los Angeles under the name of

‘ Mohammad Ali for 647(f) P.C. on January 13, 1967.

! Khan's lhildteo were intevviewld and acknowledge that they '

, worked at the Kennedy Headquarters, but when shown the photo­

; graphs of Sirhan they made no identification.

; M.ss Maryam Kouchan was shown the photographs of Sirhan, and

I she identified Sirhan as a person she possibly had seen at the 

; headquartess on June 2, 1968. She first obstrvel this person

* at approximately 2:00 pm. when he opened the ^or to the

! headquartess for her. Approximately two hours later ins^e

the headquarters, she again observed thie person thought to be
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Sirhan standing near the womens rest room. He was alone and 

appeared to be exiting via the rear doors.. She did not see 

him talking with anyone during any of this time. Miss Kouchan 

was invieed to attend a lieeup to positively identify the . 

person she observed as Sithan. Miss Kouchan refused to attend 

the lineup and to take a polygraph examination. She stated 

that she could not be absooutely sure without seeing Sirhan in 

person. ■

Allegations of winhesses that they had seen Sirhan with Khan 

were discounted by the statements of other witnesses. Khan, 

upon further reflection, was unable to state that he had seen 

Sirhan at the headquarters. Miss Koucham likewise would not 

positively identify Six-han as being in the herdquaaters. Based 

upon the statements of winnesses and the involved parties, 

invest!gatess concluded that Six-han was probably not in the 

Kennedy Headquarters prior to the assassinator. They further 

concluded that Khan was not involved in any way with Sirhan.
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ESTELLE STERNS

■ Mrs. Estelle Stern's was a volunteer worker at the Kennedy

: Campaign Headquarters prior to the assassinatOon. She aiegged

; that she had observed Sirhr Sirten at the campaign headquarters 

‘ on June 4, 1968 at 9 am. She also alleged that Sirhan and

; another man had been wearing guns on that occasion.

j Intensvve investigation into the whereabouts and activities of

j Sirhan on June 4th determined that he was at home at the time

that sterns aHeged that she saw him. Mrs. Sterns refused to

I admit that she had not seen Sirhan and after agreeing to submit 

t to a polygraph examinatonn she refused to appear for the test. 

| Interviews with witnesses revealed that Sterns was a very

erratic person and indicators were that she fabricated her 

al!egatoon to bring attention to herself. An account of the

.Estelle Sterns investigation foiowws: ' - '

On June 19, 1968, Mrs. Estelle Sterns came to the Rampprt

Detective Divisoon to report an incident regarding Sirhan. She

• stated ttet on Juno 4, 1968,. at 10 a.m.,. Sirhan, two other males

} and a te^te had lnter•ld the Kennedy Campaign Headguuaters at

5615-Wilshire Boulevard, Los Angeles and engaged her i.n a ’

j conversation. Sterns was a volunteer worker in charge of fund

;. raising and she occupi.ed the first desk next to the front door

of tte hlrdquurters. -

Sterns tescribsd tie men as young dark copplexioned Jordanians;

the female was described as young and Jordanian. The older of



the two other males asked Sterns'her name and if he could have

Senator Kennedy's itieerary. The male .made a $3.00 contribution, 

walked to the rear of the headquarters and left.

Sirhan and the other male began talking to Sterns. She offered 

to get coffee for Sirhan when he asked if there war any in the 

headquarters. Sirhan declined-the coffee and asked Sterns if 
she wanted to go out with him for coffee or a drink instead. 

Sterns stated that she declnned and the .conversation changed 

to Senator Kennedy's iineerary.

During this part of the conversatoon^Sterns observed that Sirhan 

and the other male each had a gun i.n a shoulder holster under 

their coat. When she asked them about the guns Sirhan replied, ' 

"Oh, that is just for self prot-ectoon, what with all this racial 

trouble in and around Waits.” Sterns said that it was far foom 

Waats to tie headquurters. Sirloin said, "Weei, we have them 

and anyway we have permits for the guns."

Sirhsrn and the male left at this time. The girl had remained 

outside the doorway the entire time of the conversation. •

Sterns related two additional incidents rtlatnng to the rrsrssi- 

trtiit. She steted that: on June 5, 1968, at approximately 

12:30 a.m, she was awakened fomm bed'by the ringing of her 

phone. She answered and a female voice said, "Is that you 

Esteve?" When she answered the voice said, "Its all ovtr 

with." Sterns got up, turned on the teltvisiot and learned 

of the shooting of Kennedy. ■
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Stems stated that on June’s,' 1968, at approximately 5:310 p.m. , 

she received another phone call. A muffled male voice with a 

Middle-Eastern accent, stated, "Under no circurnsannees give out 

any information to anybody as to the number °f people, or their 

activities at your desk on Tuesday." (June 4, 1968)

Dce to the serious nature of Sterns’ aHegation invletigatoes 

asked that Mrs. Stearns submit to a polygraph lamination. She 
'was ^plained the functions and purpose of the t^t and readily 

. agreed to take it. The separate investigation of -Siren's

■ activities on June 4, 1968, had shown that he co^d not have 

. been at the Kennedy Headquarters at 9 am. Interviews with

; Sterns’ co-workers revealed that ehl had not spoken to Sirhsin .

• at 9 a.m., on June 4, 1968. On June 26, 1968, Sterns refused

। to ^p^r for her polygraph examinatOnn stating that she was 

; too busy wrking in her new -job i.n a poiitncrl campaign to take 

* the lxaminaaion. ■ '

Mrs. Adele Llipil.d, a volunteer who worked in the hlrdqurrtees 

with Sterns, stated that she was at the desk adjacent to Stlrne 

on JCnl 4, 1968. A male Arabian named Khobar Khan brought ■ 

some Arabian volunteers to the herdqurrtees but she did not 

; recall them spiking to Sterns. None of the v^nteers was

Sirhan nor did any of them hrvl guns.

• Mrs. Elenor Severson, also a volunteer worker, wre at-thl head-
i quarters Ue entire day on Jc^t 4, 1968. She stated ttat at

no tmne did Sterns speak to an Arabian man rboct any ^bj^t. 

Severson stated that the Arabian man in question was Mr. Khri.brr
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Khan a volunteer worker who had worked the previous couple of

■ days at the headguuaters. Severson stated that Sterns and Khan

• had spoken to one another on June 3, 1968. Their conversation

• • had been about golf and other sports. " '

I . ' . .. Mrs. Margaret Sweeney, Sterns’ supervisor at the headguaateis,

j provided investigators with essentially the same information,

j She stated that she had been at the hotel th^ night of the 

assassination and had seen Sirhan taken out of the hotel by

| officers. To the best of her•knowledge Sirhan had never been

j in the campaign headguurters. She remembered Khan and the other 

! Arabic pere;nts being in the headquarters and at one time asked

■ that they work in the rear of.the headquarters to avoid any .

I convict between Arabic and Jewish persons who might ^nfront

j one another. The subject of Khaibar Khan and his part in this

' report was the subject of a epecifii investigation.

1 The consensus of staeimetts made by Leopold, Severson, Sweeney

j and others about Mrs. Sterns was that sh.e was an excitable old

I ■ lady, who was enlfservtng and apt to say anything to focus

j aitnttnon on herself. She was a lonesome woman who wanted to

i make herself feel important to others. Sweeney stated that

| had Sterns seen men with guns when she was aiegged to have seen
j them, she would have immidiateyy told everyone around her­

! -
I It was determined foom information about Sirhan’s activities

| that Sterns could not have seen Sirhan at the headquartess on

• June 4, 1968. Statements foom co-workers regarding Sterns

, behavior and demeanor indicated that she was either honestly

-438-



; mistaken in her identification of Sirhan or that she invented

| the story for her own reasons.

| On July 15, 1968, investigators contacted Mrs. Sterns by tele-

{ phone and advised her of the results of the investigatoon. The 

tone of her voice changed and she stated, "So you have all this 

information and I made a mistake. What do'I care!" She was 

asked if she admitted making a mistake regarding the aHeeed 

‘incident. She replied, "No I'm not going to admit anything.

' . If I made a mistake, I'm not going to admit it now."
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JOHN ANTOINE KHOURY

John Khoury became -the object of an investigation by the 

District Attorney's Office and this Department after witnesses 

reported that they had seen him at .the Ambassador Hotel the 

night of the assassinatoon. It was aieeged that Khoury was 

connected to the aiilssination investigation due to his aieegedly 

anni-Israeli and ^ti-Itennedy attitddes. Khoury is similar in 

appearance and nationality with Sirhan Sirhan, and his .employment 

at the Ambassador Hotel caused the suspicoon of -the reporting 

persons to be aroused. .

The investigation revealed that there, was no evidence to show 

an association between Khoury and Sirhan. No relationships, 

such as birhhplace, schools, resddences, employment, organi- 

aztions, freends, relatives and associates could be established 

between the two. ' ' ■

The investigation concluded that the witneiivi were mistaken 

and that they could not have see Khoury at the hotel the evening 

of June 4, 1968. Khoury was cleared of any invoivemvnt in the 

assassinator. The foioownng is an account of the investigatoon 

into the matter of John Khoury. .

IoteivVows with Witnesses ■ •

Mr. Fred Droz, employee of Ceerell, Winner and Associates, 

Suite 68, Ambassador Hotel, contaceed the Los Angeles District 

Attorney's Office on June 5, 1968, and relaeed the foliowOig 

events: On. June 4, 196 8, just before midnight Droz went to
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the pantry area of the Ambassador Hotel to congratulate Senator 

Kennedy. Droz was returning to his office when he observed John 

Khoury ii the lobby of the hotel. Droz stated that he had known 

Khoury since 1966, when he met him'as a student at Caaiforiia 

State College at Fullerton. He knew that Khoury worked at the 

, hotel in the Coiitolllr's Office.

? On June 5, 1968, at 10 a.m., Professor Joel Fisher, Professor 

of Political Science at Cclifornia State College at Fullerton, 

: contacted Fred Droz by teeephone. Fisher asked Droz if he had

s ■ seen-Khoury at the hotel the night of title assassination. Droz 

{ stated that Fisher sounded alarmed and that he indicated that

there right have been a conspiracy between Sirhan and Khoury.
I . . . . ‘; , .. ’• Fisher pointed -out title similaritess in nationality to Droz and

! advised him to report the information if he thought it was

• important. . • . .

' Fisher learned of the assassinat-oon watching tlllvislon at home 

■ the night of the assassination. At 1 a.m., he received a phone

‘ call from a former student, Sanford Groves, who was at the hotel.

< Fisher asked Groves if he had obser-ved Khoury at the hotel. •

j Groves answered affrrmatively. - •

On June 6, 1968, Fisher was ineervlewed by District Attorney*s 

investigators. Fisher rela-eed what he had learned aboat Khoury’s 

t presence at the hotel. Fisher described his experience with

Khoury at Ccaifornia State College at Fill, er toon. As a student 

‘ in his classes, Khoury had made anti-Israeli and anti-Kiitedy

’ remarks lspeeCalll during the Junie 1967, Arab-Israeli War.
! i /
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Fisher also stated that Khoury had attempted to bribe and 

deceive coieege staff members to make grade changes for him.

. Fisher reported -that he had received postcards from Khoury in 

1966 and' 1967, foom the Caribbean, Mexico, Paris and Beerut. 

He did not have the cards nor did he remember the dates he 

: received them. KhoUry had made staeoments to Fisher that he

. might go to the Middle-East and join the Arab army as a lawyer.

Fisher did not hear foom Khoury focm July to Dtctmbtr 19 67, 

• and the next time he saw him was in January 1968, at the 

• ■ Ambassador Hotel. He subsequently learned that Khoury worked.

I there. ' ■

- Fisher clammed that it was widely beieeved among professors and 

• students at CSCF that Khoury was the son of a bank vice-president

■ in Beerut, Lebanon. He appeared to have a great deal of money

at all times. Fisher had been advised, however, by an Arabian 

■ . student, Farid Massouh, that Khoury did not have a family with 

money and that he was a "phony." Fisher felt that there might 

| be a crnntctron between Sirhan and Khoury because of the abret- 

। described cirurrstnnces. -

f District: Attorney investigators inteevtewei Judy Groves on

r June 10, 1968. She confirmed that she knew Khoury foom CSCF -

» and that she saw him on three occasions the night of June 4,

| 1968, at the Ambassador Hotel. ,

! Inttrvitw andJnet.st2iatirn rf Jrhn Khrury •

' On June 10, 1968, Khoury was ineeevteeid by the District

Attorneys Office. He denied being at the hotel on June 4th.
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: He stated that he left his job in the hotel Controller's

Office at 5 p.m., and went directly home. He read at home 

until 1:40 a.m., when he went tn the International Airport tn 

pick up his wife. He did not return to work unnil 9 a.m., on 

June 5th. Because of Khoury's denial and the potential validity 

of the Fishe0 allegatonnsf this Department assumed the respon­
sibility for the investigation.

Investigators verified that Khoury’s wife arrvved on a flight 

at International Airport at 1:40 a.m., and Khoury was there to 

pick her up. .

Investigators ineevvewwed Fred Droz who verifeed Fisher’s .

statements. He stated that he observed Khoury just after mid­

night on June 5th, near the hotel fountain. Droz also reputed 

-that: on June 14, 19 68, Khoury contacted his secretary and . 

inquired of Droz's whereabouts. This was the first ateempt 

by lithlo Khoury or Droz te contact one another since their 

school association. ■ •

l

।

On July 15, 1968, investigators oeinervviewdd John Khoury at 

Parker Center. Khoury again denied that he was at the hotel 

or teat he knew Sirhan. Investigators explained that his 

ollatlonship with the shooting was becoming suspicious and that 

he should provide information that would alleviate that suspicion.

Khoury then told i.nvlst::iga•lors that he had been working at the 

RCA Building in Hoiyywood from 6:30 p.m., unnil midnight on 

June 4, 1968. He worked a swccnd job as a security guard for
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I Globe Security, Inc., to supplement his income. Khoury had not 

> • told investigaooss of this for fear that he would jeopardize 

■ his employment’with the hotel. ’ ■

: Mr. Julius Levin, Clief of Security and Khoury's supervisor,

: RCA Building, advised iivrstigarors that Khoury worked at the

■ building from 6:30 p.m. to midnight on June 4th. Khoury was

I in unioorm and di.d not leave early from work. Levin produced

I thee- sign-in sheet for the above date which corroborated

I Khoury's statements. Levin added he recal^d that Khoury was

; ^t the building at 11:45 p.m.

! Ressuts of the Investigatonn . ' .

j The background, investigation of John Khoury and Sirhan indicated 

I no a^ociation existed between them. The investigation concluded

J that the witnesses who reported observing Khoury the night of

: June 4th were mistaken. Investigators bel^-eved that the wit-

{ nrssrs probabl.y recaieed seeing Khoury on various occasions at

; the hotel and that they confused those occasions with June 4,

J 1968. Witnesses Fisher, Droz and Judy Groves all admitted

• seeing Khoury at the hotel on various rucarions prior to June

| 4, 1968. Khoury was cleared of any implication in the
I assassinatoon by either association with Sirhan or by his

presence at the hotel. ■

I
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